
  
Zápis 

 

z distančního zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 14. října 2020 

 

Přítomni: prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., prof. MUDr. R. Keil, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., 

MUDr. M. Trojánek, Ph.D., prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D., MUDr. M. Wasserbauer, 

 doc. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., B. Prýmková, L. Vaněk, 

 prof. MUDr. P. Dřevínek, Ph.D., MUDr. V. Veselý, O. Hubálek, T. Jelínek,  

M. Jirásek, A. Nyčová, P. Bernardová, MUDr. A. Láznička, MUDr. E. Fürstová, 

MUDr. D. Smíšková, Ph.D., V. Pražák 

  

 

   

Omluveni: RNDr. E. Kočárek, Ph.D. doc. MUDr. H. Maxová, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc. 

  

         

  

Hosté:  prof. MUDr. V. Komárek, CSc., Mgr. J. Šmejcká 

 

PROGRAM 

 
1. Zahájení a uvítání hostů 

 

2. Volba skrutátorů a schválení programu 

 

3. Kontrola zápisu ze zasedání dne 23. 09. 2020 

 

4. Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

5. Zprávy vedení fakulty  

 

6. Organizace výuky v novém akademickém roce v souvislosti s výskytem 

infekce COVID-19.  

 

7. Vyhlášení voleb do AS 2. LF UK pro období 2021-2023, včetně určení 

termínu, času a místa voleb, volba členů volební komise, rozdělení komunit 

studentské komory AS 2. LF UK  

 

8. Zprávy z komisí  

 

9. Zprávy ze senátu UK 

 

10.  Různé  

 



 

1) Zahájení a uvítání hostů 

 

Zahájil předseda AS 2. LF MUDr. M. Trojánek, Ph.D.  

 

 

2) Volba skrutátorů a schválení programu 

 

Skrutátory byli určeni: doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D. a O. Hubálek. 

Program byl schválen tichým souhlasem. 

 

 

3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 23. 09. 2020  

 

Zápis byl schválen tichým souhlasem. 

 

 

4) Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. přivítal MUDr. Ditu Smíškovou, Ph.D. která 

se stala novým členem pedagogické komory AS 2. LF, místo nově zvoleného člena 

Vědecké rady 2. LF UK, prof. MUDr. Milana Kvapila, CSc. 

Dále poděkoval vedení fakulty za přijetí návrhů k řešení situace v souvislosti s výskytem 

Covid-19.  

Informoval o tom, že doc. MUDr. H. Maxová se ze zdravotních důvodů vzdala členství 

v legislativní komisi AS 2. LF UK a proto je nutné, aby se komise v nejbližší době sešla a 

zvolila ze svých členů nového předsedu. 

Informoval o elektronické diskuzi s Dr. Strojilem, bývalým dlouholetým předsedou AS 

LF UP v Olomouci, který má zkušenosti s elektronickými volbami na celé UPOL a který 

nabídl pomoc a spolupráci při přípravě obdobného systému na naší fakultě.  

Uvedl, že ekonomická komise AS 2. LF UK se sešla a zvolila nového předsedu komise, 

prof. MUDr. R. Keila, Ph.D.  

Na závěr požádal členy pedagogické komory AS 2. LF UK o účast na výběrových 

řízeních na posty akademických pracovníků na klinikách a ústavech fakulty. 

Prezenčního VŘ na post akademického pracovníka na Interní klinice se za AS 2. LF UK 

účastní doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D. Prezenčních VŘ na post akademického pracovníka na 

Kardiologické klinice, na Ústavu fyziologie a na Ústavu lékařské mikrobiologie se za AS 

2. LF UK účastní prof. MUDr. R. Keil, Ph.D. 

Výběrových řízení per rollam na post akademického pracovníka na Ústavu fyziologie a 

Klinice soudního lékařství se za AS 2. LF UK účastní prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., na 

VŘ per rollam  na Interní klinice bude AS 2. LF UK zastupovat MUDr. M. Trojánek, 

Ph.D. a na Kardiologické klinice bude přítomen za senát prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D. 

V listopadu proběhne 10 výběrových řízení na posty akademických pracovníků prezenční 

formou na Klinice dětské hematologie a onkologie, na kterých se za AS 2. LF UK účastní 

prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D. AS 2. LF UK účast nominovaných členů pedagogické 

komory AS 2. LF UK na plánovaných výběrových řízeních schválila. 

 

 

 

   

 

 

   

 

 

 



 

5) Zprávy vedení fakulty a 

6)  Organizace výuky v novém akademickém roce v souvislosti s výskytem infekce 

COVID-19.  

 

Děkan fakulty prof. MUDr. V. Komárek, CSc. informoval o nařízení pracovní 

povinnosti studentů lékařských fakult kromě 6. ročníků od 14. 10. 2020. Seznamy našich 

studentů, kterých se pracovní povinnost týká, byly odeslány na Magistrát hl. města Prahy, 

který má právo studenty povolat do pracovní povinnosti. Kontaktní osobou pro 

komunikaci s Magistrátem je za fakultu studijní proděkan prof. MUDr. R. Kodet, CSc. a 

koordinátorem student Ondřej Hubálek, ten má k dispozici seznamy studentů, kteří se již 

zapojili do dobrovolnické pomoci nemocnicím. V současnosti pracuje dobrovolně v 

nemocnicích asi 140 našich studentů. 

Dále uvedl, že Asociace děkanů lékařských fakult se vymezila proti vyjádřením, které 

nabádají lidi, aby přestali nosit roušky.  

Informoval, že výuka na fakultě probíhá v současnosti hybridní formou jako distanční 

přednášky v dvojím módu – synchronní s výkladem a asynchronní, kdy jsou přednášky 

umístěny na webu, dále jako interaktivní semináře a současně probíhá praktická výuka 

(max. do 10 osob) a klinická výuka (max. do 5 osob).  

Uvedl, že na pracovištích fakulty mají k dispozici teploměry, desinfekci, roušky a 

respirátory v požadovaném množství a FNM dodává na společné pracoviště 100 kusů 

roušek denně.  

Informoval, že novým přednostou Neurochirurgické kliniky dětí a dospělých 2. LF UK a 

FN Motol se stal doc. MUDr. Vladimír Beneš, Ph.D.  

 

T. Jelínek v rámci diskuze položil otázku, jak to bude z hlediska absence na výuce. 

Děkan fakulty se vyjádřil, že na základě doporučení rektorátu stále platí uznávání 20% 

absence na výuce a budou se uznávat dobrovolnické práce studentů. Bude se apelovat na 

vedoucí předmětů, aby se domluvili o nahrazení výuky se studenty. Spolupracovat budou 

v jednotlivých ročnících i koordinátoři výuky z řad pedagogů fakulty. 

  

 

   

 

7) Vyhlášení voleb do AS 2. LF UK pro období 2021-2023, včetně určení termínu, času 

a místa voleb, volba členů volební komise, rozdělení komunit studentské komory 

AS 2. LF UK  

 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. informoval, že na základě podkladů od doc. 

MUDr. H. Maxové, Ph.D., legislativní komise AS 2. LF UK obdržela připomínky a 

návrhy od prof. MUDr. J. Zuny, Ph.D. ohledně návrhu na posun termínů voleb do AS 2. 

LF UK a současně nesouhlas s formou korespondenčního hlasování v rámci voleb. 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. s připomínkami a s návrhem prof. MUDr. J. 

Zuny Ph.D. souhlasí a text návrhu na vyhlášení voleb do AS 2. LF UK na základě toho 

upravil. Další připomínka byla od MUDr. A. Lázničky a týkala se návrhu na prodloužení 

prezenčního hlasování v rámci voleb minimálně o jeden den. 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. se vyjádřil, že co se týká počtu náhradníků 

ve volební komisi, byl navrhnut dvojnásobek počtu členů a rezerva je proto dostatečná i 

pro případ nemoci navrhovaných členů. 

Dále informoval, že v návrhu na vyhlášení voleb je změna termínu 1. kola, které se 

uskuteční ve dnech 23.-24. 11. 2020 a  změna termínu 2. kola, které se uskuteční 

v termínu 14.-16. 12. 2020. Další změna se týká místa voleb v Nemocnici na Bulovce, 

kterým bude sekretariát Dermatovenerologické kliniky 2. LF UK a NNB. 

Změna se týká i textu manuálu voleb – maže se text ohledně korespondenčního 

hlasování.  

 



 Prof. MUDr. J Zuna, Ph.D. navrhl změnu termínu zveřejnění výsledku 1. kola voleb,  

  původní termín 24.11.2020 posunout a nahradit 25.11.2020. 

  AS 2. LF UK návrh prof. Zuny schválil. 

 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl aklamační hlasování o návrhu na 

vyhlášení voleb do AS 2. LF UK pro období 2021-2023 včetně určení termínu, času 

a místa voleb, volba členů volební komise, rozdělení komunit studentské komory 

AS 2. LF UK.  

 

 AS 2. LF UK s aklamačním hlasováním souhlasil. 

 

Hlasování o návrhu na vyhlášení voleb do AS 2. LF UK pro období 2021-2023 

včetně určení termínu, času a místa voleb, volba členů volební komise, rozdělení 

komunit studentské komory AS 2. LF UK : 

 

 (pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0) 

 

Návrh na vyhlášení voleb do AS 2. LF UK pro období 2021-2023 včetně určení 

termínu, času a místa voleb, volba členů volební komise, rozdělení komunit 

studentské komory AS 2. LF UK byl schválen. 

 (pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0) 

 

 

 

8) Zprávy z komisí 

 

  Pedagogická komise (prof. MUDr. Kachlík, Ph.D.):  

  Pedagogická komise AS se usnesla, že každoroční generování klíče do Moodlu a     

rozšíření spolupráce s gymnázii přesune až na dobu post Covidovou.  

  Dále se v rámci komise řeší analýza pěti nejlepších předmětů na fakultě a stanovení 

vzorových schémat výuky, výsledky budou cca za 1-2 měsíce. 

  Analýzou důvodů nezapsání přijatých uchazečů do prvních ročníků se dle informací již 

zabývá část KD pod vedením prof. Trky, proto pedagogická komise pověřila O. 

Hubálka a A. Nyčovou, aby se spojili se studenty 1. a 2. ročníků a aby navázali osobní 

kontakt a kontakt na sociálních sítích, co by mohlo napomoct zkoumané analýze. 

   Komise se zabývala problémem posílání studentů s rizikovým kontaktem na testování, 

anebo do karantény v případě, že hygienická služby ještě nekonala a následně se 

obrátila předsedu AS 2. LF UK, aby požádalo vedení fakulty o vydání metodického 

pokynu.  

  Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. uvedl, že požádal děkana fakulty, aby 

rozšířil pracovní skupinu, která řeší analýzu důvodů nezapsání přijatých uchazečů na 

fakultu, o členy pedagogické komise AS 2. LF UK. Dále děkana fakulty požádal o 

vydání metodického pokynu z důvodu řešení karantény studentů s rizikovým kontaktem 

a předal mu podnět pedagogické komise ohledně stipendií pro zahraniční studenty. 

 



  

 

  Děkan fakulty prof. MUDr. V. Komárek, CSc. se vyjádřil, že požádá krizový štáb o 

dodání podkladů pro vypracování metodického pokynu. Dále informoval, že pracovní 

skupina pod vedením prof. Trky čeká na výsledky ankety pro analýzu důvodů nezapsání 

přijatých uchazečů do prvních ročníků a předá návrhy lidí, o které by skupina měla být 

rozšířena. Stipendia zahraničních studentů navrhuje řešit na příštím zasedání AS 2. LF 

UK v listopadu. 

  L. Vaněk v rámci diskuze položil otázku ohledně rizikového kontaktu studentů bez 

ochranných pomůcek. 

  Děkan fakulty prof. MUDr. V. Komárek, CSc. uvedl, že požádá o spolupráci krizový 

štáb, aby vypracoval návrh metodického pokynu i pro řešení této otázky. 

 

 

   Legislativní komise (MUDr. M. Trojánek, Ph.D.): 

   Legislativní komise AS se nesešla ze zdravotních důvodů svolávajícího člena komise. 

Sejde se v blízké době, měla by zvolit předsedu a začít pracovat na legislativním a 

technickém zajištění pro elektronické volby do dalšího akademického senátu. 

 

   Sociální komise (MUDr. V. Veselý): 

   Sociální komise AS se sejde příští týden. MUDr. V. Veselý se obrátil na předsedu AS 

2. LF UK ve věci fakultního lékaře pro studenty fakulty ve FN Motol. 

   Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. informoval, že náměstek MUDr. Holcát 

přislíbil, že FN Motol vyjde studentům vstříc v rámci primární péče, optimálně 

v případě jejích přeregistrování. Týká se to jak českých, tak zahraničních studentů. 

 

Ekonomická komise (doc. MUDr. R. Keil, Ph.D.): 

  Ekonomická komise AS se sešla dnes před zasedáním AS 2. LF UK a zvolila předsedu 

komise prof. MUDr. R. Keila, Ph.D. Komise žádá vedení fakulty o termín zoomové 

konference ohledně dvou témat: 

1. Rozpočet fakulty. 

2. Zda bude fakulta žádat o navýšení rozpočtu vzhledem k technické přípravě distanční 

výuky. 

 

 

 

 

 

9)   Zprávy ze senátu UK 

 

  Informoval prof. MUDr. Kachlík, Ph.D., o tom, že AS UK bude zasedat až příští   

   týden.  

 

 

 

  Zapsala: I. Vargová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 


